



Walking With God Daily

Living by faith each day

Introduction

Walking with God is not a one-time event, but a **daily journey** of faith. It requires a conscious decision to trust Him in every aspect of our lives. This isn't always easy, but the Bible provides clear guidance and encouragement on how to cultivate a daily walk with God by faith.

The Foundation of Faith

Faith is the bedrock of our relationship with God. Without faith, it is impossible to please Him. Here are some verses that highlight the importance of faith:

- **Hebrews 11:6:** "But without faith it is impossible to please Him, for he who comes to God must believe that He is, and that He is a rewarder of those who diligently seek Him."
- **Romans 10:17:** "So then faith comes by hearing, and hearing by the word of God."

Daily Practices for Walking in Faith

1. Start Your Day with Him

- **Psalms 5:3**
- **Lamentations 3:22-23**
- **Mark 1:35**

Begin each day with prayer and Bible reading.

Acknowledge God's presence and seek His guidance for the day ahead. Starting the day with God sets the tone and helps to center your thoughts on Him.

- **Psalms 5:3:** "In the morning, O LORD, You will hear my voice; In the morning I will order my prayer to You and eagerly watch."
- **Lamentations 3:22-23:** "The Lord's lovingkindnesses indeed never cease, for His compassions never fail. They are new every morning; Great is Your faithfulness."
- **Mark 1:35:** "Very early in the morning, while it was still dark, Jesus got up, left the house and went off to a solitary place, where he prayed."

2. Pray Continually

- **1 Thessalonians 5:17**
- **Philippians 4:6-7**

Prayer is the lifeline of our relationship with God. It's not just about reciting words, but about communicating with Him throughout the day, seeking His wisdom and strength.

- **1 Thessalonians 5:17:** "Pray without ceasing."
- **Philippians 4:6-7:** "Be anxious for nothing, but in everything by prayer and supplication with thanksgiving let your requests be made known to God. And the peace of God, which surpasses all comprehension, will guard your hearts and your minds in Christ Jesus."

3. Meditate on His Word

- **Psalm 119:97**
- **Joshua 1:8**

Read and reflect on the Bible daily. Let His Word guide your thoughts, actions, and decisions. Memorize verses that resonate with you and meditate on their meaning.

- **Psalm 119:97:** "O how I love Your law! It is my meditation all the day."
- **Joshua 1:8:** "This book of the law shall not depart from your mouth, but you shall meditate on it day and night, so that you may be careful to do according to all that is written in it; for then you will make your way prosperous, and then you will have success."

4. Obey His Commands

- **John 14:15**
- **1 John 2:6**

Walking with God involves obedience to His commands. Seek to understand His will and strive to live according to His principles.

- **John 14:15:** "If you love Me, you will keep My commandments."
- **1 John 2:6:** "The one who says he abides in Him ought himself to walk in the same manner as He walked."

5. Trust in His Promises

- **Romans 4:20-21**
- **Hebrews 10:23**

God has given us many promises in His Word. Trust that He will fulfill them in your life. Even when you face challenges, hold fast to His promises.

- **Romans 4:20-21:** "yet, with respect to the promise of God, he did not waver in unbelief, but grew strong in faith, giving glory to God, and being fully assured that what God had promised, He was also able to perform."
- **Hebrews 10:23:** "Let us hold fast the confession of our hope without wavering, for He who promised is faithful."

The Benefits of Walking with God

Walking with God daily by faith brings numerous benefits:

- **Peace of Mind:** "And the peace of God, which surpasses all comprehension, will guard your hearts and your minds in Christ Jesus." (Philippians 4:7)
- **Strength and Guidance:** "He gives strength to the weary and increases the power of the weak." (Isaiah 40:29)
- **Purpose and Fulfillment:** "For we are His workmanship, created in Christ Jesus for good works, which God prepared beforehand so that we would walk in them." (Ephesians 2:10)
- **Eternal Life:** "And this is eternal life, that they may know You, the only true God, and Jesus Christ whom You have sent." (John 17:3)

Summary

Walking with God is a daily journey of faith that requires intentional effort and reliance on Him. By starting each day with prayer and Bible reading, praying continually, meditating on His Word, obeying His commands, and trusting in His promises, we can cultivate a deeper and more fulfilling relationship with God. This walk of faith leads to peace, strength, purpose, and ultimately, eternal life.

French translator:

Introduction

Marcher avec Dieu n'est pas un acte ponctuel, mais un cheminement de foi quotidien. Cela exige une décision consciente de lui faire confiance dans tous les aspects de notre vie. Ce n'est pas toujours facile, mais la Bible nous guide et nous encourage clairement à cultiver une marche quotidienne avec Dieu par la foi.

Le fondement de la foi

La foi est le fondement de notre relation avec Dieu. Sans la foi, il est impossible de lui être agréable. Voici quelques versets qui soulignent l'importance de la foi :

Hébreux 11:6 : « Or, sans la foi, il est impossible de lui être agréable. Car il faut que celui qui s'approche de Dieu croie que Dieu existe, et qu'il est le rémunérateur de ceux qui le cherchent. »

Romains 10:17 : « Ainsi, la foi vient de ce qu'on entend, et ce qu'on entend vient de la parole de Dieu. »

Pratiques quotidiennes pour marcher dans la foi

1. Commencez votre journée avec Lui

Psaume 5:3

Lamentations 3:22-23

Marc 1:35

Commencez chaque journée par la prière et la lecture de la Bible. Reconnaissez la présence de Dieu et recherchez sa direction pour la journée à venir. Commencer la journée avec Dieu donne le ton et vous aide à centrer vos pensées sur Lui.

Psaume 5:3 : « Dès le matin, Éternel, tu entendras ma voix ; dès le matin je t'adresserai ma prière, je veillerai. »

Lamentations 3:22-23 : « Les bontés du Seigneur ne sont pas à leur terme, car ses compassions ne sont pas à leur terme. Elles se renouvellent chaque matin ; grande est ta fidélité. »

Marc 1:35 : « Tôt le matin, comme il faisait encore obscur, Jésus se leva, sortit de la maison et se rendit dans un lieu désert, où il pria. »

La prière est le lien vital de notre relation avec Dieu. Il ne s'agit pas seulement de réciter des paroles, mais de communiquer avec Lui tout au long de la journée, en recherchant Sa sagesse et Sa force.

1 Thessaloniens 5:17 : « Priez sans cesse. »

Philippiens 4:6-7 : « Ne vous inquiétez de rien, mais en toute chose faites connaître vos besoins à Dieu par des prières et des supplications, avec des actions de grâces. Et la paix de Dieu, qui surpasse toute intelligence, gardera vos cœurs et vos pensées en Jésus-Christ. »

2. Priez continuellement

1 Thessaloniens 5:17

Philippiens 4:6-7

3. Méditez Sa Parole

Psaume 119:97

Josué 1:8

Lisez et méditez la Bible quotidiennement. Laissez Sa Parole guider vos pensées, vos actions et vos décisions. Mémorisez les versets qui vous interpellent et méditez sur leur signification.

Psaume 119:97 : « Oh ! Combien j'aime ta loi ! Elle est l'objet de ma méditation tout le jour. »

Josué 1:8 : « Que ce livre de la loi ne s'éloigne point de ta bouche ; médite-le jour et nuit, pour t'appliquer à agir selon tout ce qui y est écrit ; car alors tu feras prospérer tes entreprises, et alors tu réussiras. »

Marcher avec Dieu implique l'obéissance à ses commandements. Cherchez à comprendre sa volonté et efforcez-vous de vivre selon ses principes.

Jean 14:15 : « Si vous m'aimez, vous garderez mes commandements. »

1 Jean 2:6 : « Celui qui dit demeurer en lui doit marcher comme il a marché. »

4. Obéissez à ses commandements

Jean 14:15

1 Jean 2:6

Dieu nous a fait de nombreuses promesses dans sa Parole. Ayez confiance qu'il les accomplira dans votre vie. Même face aux difficultés, tenez ferme à ses promesses.

Romains 4:20-21 : « Cependant, au sujet de la promesse de Dieu, il ne douta point par incrédulité, mais il fut fortifié par la foi, donnant gloire à Dieu, ayant la pleine conviction que ce qu'il promet, il peut l'accomplir. »

Hébreux 10:23 : « Retenons fermement la profession de notre espérance, car celui qui a promis est fidèle. »

5. Ayez confiance en ses promesses

Romains 4:20-21

Hébreux 10:23

Les bienfaits de marcher avec Dieu

Marcher avec Dieu quotidiennement par la foi apporte de nombreux bienfaits :

Paix de l'esprit : « Et la paix de Dieu, qui surpasse toute intelligence, gardera vos cœurs et vos pensées en Jésus-Christ. » (Philippiens 4:7)

Force et direction : « Il fortifie celui qui est fatigué et fortifie celui qui est faible. » (Ésaïe 40:29)

But et accomplissement : « Car nous sommes son ouvrage, ayant été créés en Jésus-Christ pour de bonnes œuvres, que Dieu a préparées d'avance, afin que nous les pratiquions. » (Éphésiens 2:10)

Vie éternelle : « Et la vie éternelle, c'est qu'ils te connaissent, toi, le seul vrai Dieu, et celui que tu as envoyé, Jésus-Christ. » (Jean 17:3)

Résumé

Marcher avec Dieu est un cheminement de foi quotidien qui exige un effort intentionnel et une confiance en lui. En commençant chaque journée par la prière et la lecture de la Bible, en priant continuellement, en méditant sur sa Parole, en obéissant à ses commandements et en faisant confiance à ses promesses, nous pouvons cultiver une relation plus profonde et plus épanouissante avec Dieu. Ce cheminement de foi mène à la paix, à la force, à un but et, finalement, à la vie éternelle.